

生理學科暨研究所碩士班

113 學年度

最低修業年限	一年
應修學分數	24 學分
應修(應選)課程及符合畢業資格之修課相關規定	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. 必修科目：生理學(6學分)、實驗生理學(2學分)、生理學實驗教學實習(0學分)、生理醫學研究概論(2學分)及學術研究倫理(0學分)。</li> <li>2. 必選課程：專題討論(8學分/4學期)。</li> <li>3. 研究生重考或重新申請入學者，或依照法令規定先修讀學分後考取修讀學位之研究生，得申請抵免學分，數目以不超過八學分為限，且需經本所研究生事務委員會半數以上委員同意。</li> <li>4. 選課、加退選課悉依本校學則及相關規定辦理。</li> </ol>
備註	

Department & Institute of Physiology Master Program  
Academic Year 2024

Mini. Term of Study	One Year
Minimum Credits	24 Credits
Curriculum and Regulations	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. Required courses: Physiology (6 credits), Experimental Physiology (2 credits), Teaching Practice on Physiological Lab (0 credits), Research Principle in Physiology &amp; Medicine (2 credits), Research Ethics (0 credits)</li> <li>2. Elective courses: Seminar (8 credits/4 semester)</li> <li>3. Graduate students who retake the exam or re-apply for admission, or those who take credits first and then are admitted with an offer of degree study in accordance with laws and regulations, can apply for credits waiver and transference. Nonetheless, the amount of credits must not exceed the limit of 8 credits, and the application for credit waiver and transference must be endorsed by half of the membership from the Graduate Affairs Committee in Institute of Physiology.</li> <li>4. Course selection, drop, and enrollment shall be handled in accordance with school academic rules and related regulations.</li> </ol>

生理學科暨研究所博士班

113 學年度

最低修業年限	三年
應修學分數	18 學分
逕博應修學分數	30 學分
應修(應選)課程及符合畢業資格之修課相關規定	<p>1. 必修科目：生理學(6學分)、實驗生理學(2學分)、生理學實驗教學實習(0學分，資格考前須修滿2學期)、生理醫學研究概論(2學分)及學術研究倫理(0學分)</p> <p>2. 必選課程：專題討論(8學分／4學期)，專科生理學四(含)門或七(含)學分以上。專科生理學科目包括本所專任教師開設之選修課程。同學於大學或研究所已修習相等學分之必修或必選(生理學實驗教學實習、生理醫學研究概論及專題討論除外)課程，可申請抵免學分，由本所研究生事務委員會決定，必要時可以考試行之。研究生重考或重新申請入學者，或依照法令規定先修讀學分後考取修讀學位之研究生，得申請抵免學分，數目以不超過畢業學分數三分之一為限，且需經本所研究生事務委員會半數以上委原員同意。</p> <p>3. 選課、加退選課悉依本校學則及相關規定辦理。</p>

Department & Institute of Physiology Ph. D. Program  
Academic Year 2024

Mini. Term of Study	Three Year
Minimum Credits	18 Credits
Minimum Credits for Direct-Entrance Ph.D.	30 Credits
Curriculum and Regulations	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. Required courses: Physiology (6 credits), Experimental Physiology (2 credits), Teaching Practice on Physiological Lab (0 credits, 2 semesters of programs must be completed before the qualification exam), Research Principle in Physiology &amp; Medicine (2 credits), Research Ethics (0 credits)</li> <li>2. Elective courses: Seminar (8 credits/4 semester), Four (inclusive) courses or seven (inclusive) credits of physiology as a specialty. Specialized physiology subjects include elective courses offered by our full-time faculty. For students who have taken compulsory or required courses (except for teaching practice of physiology experiment, introduction to biomedicine research, and seminar) courses, they can apply for credit waiver and transference, which will be determined of approval by the Graduate Affairs Committee in Institute of Physiology, and examination will be held if necessary. Graduate students who retake exam or re-apply for admission, or those who take credits first and then are admitted with an offer of degree study in accordance with laws and regulations, can apply for credits waiver and transference, but the amount of credits shall not exceed one-third of the graduation credits. Besides, the application credit waiver and transference must be approved by the Graduate Affairs Committee in Institute of Physiology with half of its membership rendering endorsement.</li> <li>3. Course selection, drop, and enrollment shall be handled in accordance with school academic rules and related regulations.</li> </ol>